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ODRŽANO SAVJETOVANJE GRAĐEVINARA U VELOM LOŠINJU

Građevinari traže ubrzavanje procedura 
za zapošljavanje stranih radnika

U Velom Lošinju održano je Savjetovanje građevinara 
Hrvatske, koje je okupilo predstavnike svih najvažnijih aktera 
u građevinskome sektoru. I dalje je glavni problem nedostatak 
kvalificirane radne snage u graditeljstvu

Hrvatska udruga poslodavaca organizi-
rala je dvodnevno Savjetovanje građevi-
nara Hrvatske, koje je održano 27. i 28. 
travnja 2023. u Velome Lošinju. Kon-
ferenciji su nazočili mnogobrojni važni 
akteri građevinskoga sektora kojima su 
stručnjaci iz posebnih segmenata gra-
đevinske struke prezentirali novosti u 
sektoru i načine suočavanja s izazovima 
s kojima se susreću u radu. 
Uime Ministarstva prostornoga uređenja, 
graditeljstva i državne imovine Savje-
tovanju građevinara nazočili su državna 
tajnica Dunja Magaš i savjetnik ministra 
Tonči Glavinić, koji su održali prezentacije 
o Fondu solidarnosti Europske unije, ob-
novi zgrada nakon potresa te održivosti 
hrvatskoga sektora građevinarstva. Du-
nja Magaš zahvalila je Hrvatskoj udruzi 
poslodavaca na organizaciji Savjetovanja 

angažmanu u obnovi nakon potresa, s 
težištem na predanosti izvođača radova 
projektima koji se sufinanciraju iz Fonda 
solidarnosti Europske unije. “U procesu 
obnove oslanjamo se na znanje, kvalitetu 
i rad, ponajprije hrvatskoga građevinskog 
sektora”, zaključila je državna tajnica Ma-
gaš.

Savjetnik ministra Tonči Glavinić pre-
zentirao je aktualnosti novog Zakona 
o obnovi zgrada oštećenih potresom s 
težištem na postupcima nabave koji su 
u tijeku. Poručio je da je obnova odgovor-
nost svih njezinih sudionika te da Mini-
starstvo očekuje angažman izvođača ra-
dova i zaprimanje ponuda na objavljene 
nabave. Osvrnuo se i na održivost hrvat-
skoga građevinskog sektora, istaknuvši 
da je u posljednjih šest godina primjetan 
oporavak i napredak sektora koji je po-
sljedica znatnih gospodarskih aktivnosti 

koje je prilika za kvalitetnu i konstruktiv-
nu razmjenu iskustava iz prakse te osna-
živanje suradnje svih sudionika u sektoru 
građevinarstva. 
Istaknula je kako Ministarstvo vrlo 
uspješno i niz godina surađuje s građe-
vinskom strukom u stručnim povjeren-
stvima, radnim skupinama i inicijativama 
te je to tradicija koja će biti nastavljena. 
Mišljenje struke u radu Ministarstva je 
od velike važnosti. Udruga poslodavaca 
graditeljstva stvara jedinstveno okruž-
je u čijemu se sklopu danas rade znatni 
pomaci, kako za struku tako i za građa-
ne Hrvatske. Istaknula je da joj je zado-
voljstvo predstaviti aktivnosti, projekte i 
aktualnosti iz Ministarstva prostornoga 
uređenja, graditeljstva i državne imo-
vine. Državna tajnica posebno je ista-
knula važnost sektora građevinarstva u 

Dunja Magaš, državna tajnica

Tonči Glavinić, savjetnik ministra prostornoga 
uređenja, graditeljstva i državne imovine

 Ključni problem građevinskog sektora je nedostatak radne snage 
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te velikog porasta opsega privatnih i jav-
nih investicija u Hrvatskoj. Rekao je da je 
obnova prilika da hrvatske građevinske 
tvrtke kvalitetno obnove domove svojih 
sugrađana i omoguće im sigurnost za 
buduće razdoblje, istaknuvši da je prema 
službenim podacima Hrvatskog zavoda 
za mirovinsko osiguranje, broj osigura-
nika u sektoru graditeljstva od zagrebač-
koga potresa porastao za više od 14 000 
tisuća.
Irena Weber, glavna direktorica HUP-a, 
poručila je da građevinski sektor ima 
ključnu ulogu u razvoju hrvatskoga gos-
podarstva i da je pokretač razvoja, no 
istodobno se suočava s nizom izazova. 
HUP je zato dao konkretne prijedloge za 
otklanjanje tih izazova kao što su održivi 
razvoj građevinarstva, ubrzanje procesa 
obnove od potresa, uspostava lojalne 
konkurencije te poboljšanje javne naba-
ve i zapošljavanja građevinskih radnika. 
Poduzetnicima u građevinarstvu treba 
omogućiti da investiraju i rastu jer i oni 

sami žele jako hrvatsko gospodarstvo te 
zadovoljne i dobro plaćene radnike koji 
vide budućnost u Hrvatskoj.
Dražen Opalić, ravnatelj Uprave za rad i 
zaštitu na radu pri Ministarstvu rada, mi-
rovinskog sustava, obitelji i socijalne po-
litike, govorio je o aktivnostima u područ-
ju unaprjeđenja radnoga zakonodavstva. 
Poslodavcima je predstavio izmjene koje 
su se dogodile u sustavu radnopravnih 
odnosa, a koje su dio strateških planova 
Vlade i ciljaju na zaštitu radnika od loših 
poslodavaca te dobrih poslodavaca od 
nelojalne konkurencije. Izmjene Zako-
na o minimalnoj plaći, a zatim Zakona 
o radu, te donošenje Zakona o suzbija-
nju neprijavljenoga rada velikim dijelom 
utječu i na područje graditeljstva, a pla-
nirane aktivnosti koje se tiču poboljšanja 
u sustavu javne nabave trebaju dodatno 
osnažiti sektor graditeljstva u Republici 
Hrvatskoj.
Mirko Habijanec, predsjednik Udruge po-
slodavaca graditeljstva, istaknuo je kako 

se građevinski sektor nalazi pred važnim 
trenutkom za daljnji razvoj. Cijeli je sektor 
maksimalno angažiran kako bi se proces 
obnove ubrzao i tomu građevinari osta-
ju predani. Postoji niz problema s koji-
ma se suočavaju i na kojima svi zajedno 
moraju raditi. To se ponajprije odnosi na 
nedostatak radne snage. Neophodno 
je znatno ubrzati procedure kako bi se 
procedura dolazaka stranih radnika po-
jednostavio. Velik je izazov i priznavanje 
stvarnoga troška radova. Jedna od tema 
za daljnju raspravu jest suzbijanje sive 
ekonomije nizom mjera, među ostalima, 
kontrolom primjene i isplate plaća prema 
odredbama kolektivnoga ugovora, za-
ključio je Habijanec.
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Građevinari traže održivi razvoj građevinarstva i uspostavu lojalne konkurencije


